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Äldrerådets möte 

Tid Torsdag 21.3.2024 kl 9–11.00 

Plats Stadshuset, stadsstyrelsens rum, Stadshusgatan 9, Borgå 

Närvarande 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Borta 

Carl-Johan Numelin, ordförande 
Leena Sorjonen 
Lars Heinonen 
Kirsti Hiltunen 
Ove Blomqvist 
Anja Luoma 
Hilkka Knuuttila 
Ros-Mari Aarttila 
Soili Koskelainen 
Maija Eklöf, sekreterare 
 
- 
 
 

 
1. Mötet öppnas  

 Ordförande öppnade mötet kl. 9.02   
 

2. Mötets laglighet och beslutförhet  
 Mötet konstaterades vara lagenligt sammankallat och beslutfört.  
   

3. Val av protokolljusterare  
Till protokolljusterare valdes Ros-Mari Aarttila och Soili 
Koskelainen. 
Förhoppningen är att de som granskar protokollet ska vara kvar till 
mötets slut. 
  

4. Godkännande av föredragningslistan   
Föredragningslistan godkändes. 

 
5. Borgå finska församlings diakonledare Pasi Nieminen  

Projektet "Uppsökande arbete" riktar sig till äldre personer som inte 
använder något digitalt medium. Projektet vill nå ensamma 
personer som är i behov av särskilt stöd. Församlingen har gjort ett 
kort där du kan lämna dina kontaktuppgifter och på så sätt komma 
på församlingens hjälplista. I Gammelbacka finns en grupp 
närståendevårdare som arbetar med personer i behov av särskilt 
stöd och samtidigt skapar de en möjlighet för människor att mötas. 
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En sorgegrupp för dem som förlorat nära och kära skapar 
relationer och stöttar dem samtidigt i sorgen. Församlingen har 
utbildat volontärer i hospicevård. Det finns för närvarande 10 
volontärer som gör detta arbete. Denna grupp arbetar under 
ledning av en sjukhuspräst. 
 
Ett populärt läger där äldre kan träffas ordnas på Pellinge. K90-
klubben är också populär. Klubben är avsedd för personer i åldern  
+/-  90 år. Firandet av födelsedagsfester i församlingslokalerna är 
betydelsefullt. I dessa kan de inbjudna träffa varandra och få 
kamratstöd. Församlingen ordnar även detta år på 
Kristihimmelsfärdsdagen en kryssning för personer som flyttat till 
Borgå. I kryssningen, som sker med m/s J.L. Runeberg, deltar ofta 

många äldre som har flyttat till Borgå för att bo nära sina släktingar. 

 
Äldreveckans kyrkohelg i Gammelbacka har varit populär. Den 
arrangeras även i år. I år planeras också ett kvällsevenemang om 
påverkansarbete, vilja att bry sig och andra liknande frågor till den 
9.10. 

 

Nödhjälpsteamet arbetar med hjälp av diakoniklubben och Finlands 
Röda Kors gubbklubb. Dessa personer hjälper äldre med små 
aktiviteter på cirka ett par timmar, som att byta brandvarnare, 
skotta snö eller kratta gården etc. Kyrkans resurser har inte ökat, 
men delaktighet och kamratstöd är nu de områden som resurserna 
riktas till. Det finns äldre människor som har ekonomiska 
svårigheter, de får också råd och hjälp. 
 
En stor utmaning är informationsflödet. Det finns många äldre 
människor som inte ens längre får tidningar och inte rör sig i den 
digitala världen. Borgå stad börjar ge ut en invånartidning i vår. Där 
kommer att finnas en sektion, som kan klippas ut, med viktiga 
telefonnummer samt evenemang. Församlingen ger ut tidningen 
Poiju och månadsvis skickas meddelanden om de finländska 
församlingarnas evenemang till både Uusimaa och Itäväylä. Kyrkan 
är också på plats under Borgådagarna och Borgå marknad för att 
berätta om evenemang och gudstjänster. 

 
6. Borgå Välfärdsplan/ Välfärdskoordinator Petra Bärlund-Hämäläinen 

 
Borgå stads välfärdsplan för 2024–2025 går vidare till 
beslutsfattande - Borgå  

 
Arbetet för att främja välfärd och hälsa i Borgå kan ses genom tre 
kanaler; det vill säga sektorernas grundläggande arbete, som styrs 
av budgeten och verksamhetsplanerna, sektorernas 
utvecklingsarbete, som förbättrar tjänsterna och verksamheten 
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med befintliga resurser, samt olika projekt, såsom utvecklingen av 
sektorerna. utvecklingsprojekt som möjliggjorts av Hyte-fonden. 
OBS! Fullmäktige har godkänt den nya fonden och dess stadgar, 
men på grund av besvärstiden får vi veta mer om detta i början av 
maj. 

 
Rådet kommenterade välfärdsplanen och konstaterade att frågorna 
i den hade klargjort ett antal oklarheter. Fullmäktige kan liksom 
tidigare föreslå åtgärder för att utveckla tjänster som riktar sig till 
seniorer direkt till stadens sektorer. Rådet noterade också att 
planens layout och tydliga sammanfattningar är bra. 

 
  

 
7. Kommande evenemang 

o Motionsevenemang för äldre, 16.5.2024 kl.13-16 i Kokon – 
Borgå stads idrottsbyrå, Information om evenemanget närmare 
tidpunkten 

o Borgådagarna, 8-9.6.2024 
o Äldreveckan, 6-13.10.2024 
o Äldrerådets dag 30.10, Leena Sorjonen och Hilkka Knuuttila 

deltar 

 

8. Hälsningar från stadens olika nämnder  
Inga nyheter 

 
9. Hälsningar från välfärdsområdets äldreråd  

Nästa möte 21.3, kl. 13 
 

10. Övriga ärenden 
o ”Äldres ställning och rättigheter” 20.3. - Äldrerådet var inte 

representerat vid evenemanget. 
o "Äldres boende och ensamhet i Borgå" ” Det vill vi tala om" – 

Bibliotekskonceptet, 20.3.2024, kl. 10-12 
o Ett rekordstort antal deltagare, aktiv diskussion, mer 

diskussion om kollektivt boende hade varit önskvärd 
o Vi bjuder igen in ledningen för stadens sektorer och 

stadsplaneringen till höstmötet för att diskutera 
kollektivt boende. 

o Prenumeration på tidningen Vanhustyö för alla nuvarande 
medlemmar i äldrerådet och uppsägning av gamla 
prenumerationer. 

o Stadsborna ombeds ge respons på idéerna i stadens 
utjämningsprogram under perioden 25.3–7.4. Om äldrerådet vill 
ge ett utlåtande kan det skickas direkt till stadens 
ekonomidirektör senast 7.4. 
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o Äldrerådet uppmuntrar alla att rösta i den deltagande 
budgeteringen. 

o Borgå äldreråd planerar ett besök hos äldrerådet i Tusby den 
29.8 eller 19.9 på äldrerådets sammanträdesdagar. 

o 7.5.2024 Disco på Konstfabriken, DJ Börje.  
o Under höstsäsongen planeras också ett dansevenemang på 

dagtid i Konstfabriken. 
o Kollektivt boende i Borgå/ Äldrerådets tankar Hilkka Knuuttila 
o Äldrerådet funderar om ett möte med ungdomsfullmäktige 

skulle behövas. 
o Anja Luoma är frånvarande från mötet 25.4, ersättare Helena 

Viljanen 
o Potentiella besökare 2024 

o Borgå stads invånartidning/ Kommunikationsexpert Mia 
Grönstrand 25.4 

o Lättläst och språklig tillgänglighet/ Kommunikationschef 
Hanna Mendelin 25.4 
Presidentvalet och Europavalet/stadsjurist Johanna 
Päivärinta 30.5 

o Borgås nya chef för idrottstjänster Marjo Rantala 
o Borgås nya stadsdirektör 
o Thomas Weissman/ stadens kultursektor 
o Mikko Silvast och Dan Mollgren/ kollektivt boende i 

Borgå 
 

o Nästa möte 25.4.2024, Stadsstyrelsens rum 
      

11. Mötet avslutas 
Ordförande avslutade mötet kl. 11.00 

 
 
 

Carl-Johan Numelin  Maija Eklöf 
ordförande   sekreterare 

 

Protokolljusterare 

 

Ros-Mari Aarttila  Soili Koskelainen 

 

Bilagor  - 
 


